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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

zo 17. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 28. marca 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 14 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná.  

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Uviedol, že zo strany pána starostu Balčíka z Kavečian mu bola 

doručená požiadavka, aby bol program Rady starostov doplnený o bod s názvom Zmena 

systému kompetencií a financovania mestských častí. Navrhol, aby ho otvorili v bode 

rôzne ako bod číslo 2.1. 

 Opýtal sa starostov, či majú ďalšie pozmeňujúce alebo doplňujúce návrhy do programu 

rokovania. Žiadne neodzneli, preto dal hlasovať o upravenom programe rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 14, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: Mgr. Jozef Andrejčák a Ing. Jozef Karabin 

- - - 

 

Bod č. 1 

Zimná údržba v meste 2016/2017 – v zmysle uznesenia RS č. 39 zo dňa 14.02.2017 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní hostí, a to: zástupcov spoločnosti Kosit na čele 

s generálnym riaditeľom p. Christenkom, riaditeľa Správy mestskej zelene v Košiciach 

p. Trtíka, náčelníka Mestskej polície Košice p. Palčika, povereného zastupovaním, 

zástupcu spol. EEI p. Pečeňáka a vedúceho referátu dopravy p. Cichanského. Taktiež 

privítal vedenie mesta, a to: námestníčku primátora p. Lenártovú, námestníka primátora 

p. Petruška a riaditeľa magistrátu p. Lazúra.  

 Uviedol, že v zmysle uznesenia Rady starostov č. 39 požiadali primátora, aby na 

najbližšom rokovaní Rady starostov (čiže dnes) sa venovali otázke zimná údržba v roku 

2016 – 2017. Najkritickejším mesiacom bol január, kedy nasnežilo cca 30 cm snehu.  

 Požiadal generálneho riaditeľa Kositu p. Christenka, aby odprezentoval priebeh zimnej 

údržby. 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Uviedol, že prezentácia o priebehu zimnej 

údržby, ktorú odprezentuje, je pripravená za obdobie od októbra 2016 až do konca 
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januára 2017 a obsahuje nasledovné témy: Operačný plán zimnej údržby. Plánovanie 

prostriedkov a kapacít. Pripravenosť na zimnú údržbu 2016/2017. Priebeh údržby do 31. 

januára 2017. SWOT analýza. Prijaté a navrhované opatrenia. (pozn.: prezentácia 

v tlačenej verzii tvorí súčasť materiálov) 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Skonštatoval, že dňa 13. januára začala 

v Košiciach zima po dlhých rokoch a nasnežilo podľa jeho informácii 40 cm ťažkého 

snehu. Dnes tu nie je preto, aby hovoril čo, kto a kedy urobil, ale skôr preto, aby 

povedal niektoré jeho myšlienky a návrhy na riešenie. Snežiť začalo v piatok 

a nasledoval víkend. Firma Kosit riešila úlohy, o ktorých v prezentácii hovoril aj 

generálny riaditeľ. V systéme plánu zimnej údržby, ktorým sa riadia v mestskej časti, 

boli jeho rozhodnutím v plnom rade riešené otázky prejazdu mestskej hromadnej 

dopravy, prejazdy vozidiel integrovaného záchranného systému, ďalej prístupy ku 

školám, tiež zásobovacie trasy do obchodov, zdravotného strediska, policajného zboru. 

Uviedol, že všetky tieto trasy boli do pondelka firmou Kosit zvládnuté. Každý deň bol 

v kontakte s firmou Kosit, riešil veci aj písomne. V pondelok, kedy sa ľudia chystali 

opustiť svoje byty kvôli práci, škole, atď., nastal problém, pretože vnútroblokové 

priestory očistené neboli. A nastala nervozita, nadávky ľudí, narastal tlak obyvateľov, 

nespokojnosť, kritika, nastúpili spory o tom čo má a čo nemá Kosit čistiť, či je zeleň 

medzi cestou a blokom, kto to má čistiť, atď. V konečnom dôsledku najväčšiu kritiku 

a nadávky dostal starosta. Skonštatoval, že boli to veľmi ťažké chvíle a ku všetkému čo 

spomenul, vstúpil aj komunálny odpad, ktorý bol nahromadený v kontajneroch a pri 

nich. V tom čase zasielal, čo už aj spomínal, požiadavky mestskej časti zo štábu zimnej 

údržby, pravidelné informácie Kositu, ale tieto požiadavky boli bez odozvy. Bolo to 

skonštatované aj generálnym riaditeľom spol. Kosit pri prezentácii, že komunikáciu je 

potrebné zlepšiť. A to, že došlo k neriešeniu týchto požiadaviek, spôsobilo, že 

v mestskej časti narástli tzv. populisti, jak poslaneckí, tak aj neposlaneckí, ktorí boli 

aktívni, vychvaľovali sa, zhadzovali úroveň a prácu všetkých ostatných. Prezentovali sa, 

že keby ich nebolo, tak Košice zapadnú. A podľa jeho názoru, je toto tým zlom, pretože 

starosta je zodpovedný za MČ a okrem neho nemôže riešiť takú situáciu niekto iný. 

Preto apeluje na to, že je potrebné spätnú väzbu vylepšiť – vyriešiť. Dodal, že z ich 

strany, teda zo strany MČ mali určenú aj konkrétnu osobu, ktorá prijímala, resp. 

odosiela informácie.  

 Obrátil sa na generálneho riaditeľa Kositu, aby v budúcnosti do jeho MČ na 

odpratávanie snehu už neposielali ladoky a traktory s osemmetrovou radlicou, lebo ich 

medziblokové priestory sú stiesnené. A skôr sa zamyslieť nad kúpou mechanizmov 

menších, ako napr. UNC, ktoré musela MČ dôsledkom toho hľadať externe. Riešiť treba 

aj to, aby sneh už nerozhrnuli tam, kde už bol vyčistený, ako napr. od zástaviek MHD 

alebo prechodov. Skonštatoval, že aj pracovníkov s ručným odhŕňaním je nedostatok, 

nenastúpia a neuchádzajú sa o prácu, pretože majú od lekárov potvrdenia, že nemôžu 

a nesmú pracovať.  

 V závere zhrnul, že Operačný plán zimnej údržby je potrebné zreálniť v zmysle 

vznesených požiadaviek zo strany MČ, odkonzultovať ho s MČ napr. aj na pôde Rady 

starostov alebo urobiť to po jednotlivých mestských častiach. Požiadal spol. Kosit, aby 

zmenil materiálno-technický strojný park tak, aby sa stroje dostali do vnútroblokových 

komunikácií s tým, aby sa sneh vyvážal – odkladal. MČ Sídl. Ťahanovce určí – vyhradí 

priestor pre takýto sneh. A samozrejme zlepšiť operačný systém, t. j. komunikáciu 

medzi samotnou MČ, mestom – magistrátom, Správou mestskej zelene a spol. Kosit 
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a aby dispečeri Kositu mali k dispozícií telefónne kontakty na jednotlivých starostov, 

tiež emaily.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Váži si predstaviteľov Kositu a aj to, že prišli 

medzi nich a predstavili priebeh zimnej údržby v roku 2016. Myslí si, že skôr by sa už 

mali rozprávať o lete a o zimnej údržbe sa rozprávať v novembri.  

 

p. Andrejčák, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Uviedol, že zo strany Kositu ku 

zimnej údržbe v jeho MČ, tam kde premáva MHD a hlavné cesty, bola údržba 

v poriadku. Čo sa týka MČ Dargovských hrdinov, tak najväčším problémom, ktorý zo 

strany Kosit nebol v prvých dňoch od nasneženia zvládnutý a ktorý musela riešiť MČ 

v subdodávke, bolo objednanie práve už spomínaných mechanizmov typu UNC. Jeho 

mestská časť je špecifická v tom, že každá ulica, chodník je v kopci. Hlavné chodníky 

sú pozdĺž Triedy Ľudvika Svobodu, ktoré boli vyčistené v nedeľu, ale skonštatoval, že 

bol použitý zrejme slabší mechanizmus, keďže 30 cm snehu nevedel zobrať naraz. Na 

túto skutočnosť upozornil dispečing na Kosite, kde mu bolo oznámené, že sa to príde 

dorobiť. Nestalo sa a preto v pondelok MČ po víkendovom snežení, okrem hlavných 

chodníkov pri ceste L. Svobodu musela dočisťovať aj chodníky, ktoré sú v sídliskovej 

časti na uliciach Kpt. Jaroša, Bielocerkevská, Lidické nám, Kurská, Kalinovská, 

Ovrúčska, atď. Všetko sú to chodníky v teréne. Občania boli nespokojní a situácia bola 

totožná s tým, čo hovoril p. starosta Betuš. Riešiť museli aj 213 schodov.  

 V závere zhrnul, že Operačný plán zimnej údržby, ktorým sa riadia je potrebné 

odkonzultovať individuálne s každou MČ, nie na spoločnom fóre. A začať o nej 

hovoriť  už v októbri, aby od každej jednej mestskej časti mali upozornenia, že čo je 

potrebné v danej MČ riešiť zo strany Kositu najskôr, na čo sa treba zamerať v prvých 

dňoch, keď napadne väčšie množstvo snehu a pod. Určite by sa mala zlepšiť aj 

komunikácia a koordinácia. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Bolo správne poznamenané, že vzájomnú komunikáciu 

treba vylepšiť. Ak mal zhodnotiť priebeh zimnej údržby v jeho MČ tak uviedol, že 

stratili dva dni vyčkávaním na telefonát zo strany Kositu, v ktorom by oznámili, že sú 

pripravení. Ako sa neskôr dozvedel, mestská časť Juh sa čistila skôr, lebo sa skôr pýtala. 

Teraz, keď je už po všetkom, tak môže skonštatovať, že zo strany Kositu mohla prísť 

základná informácia – impulz, v ktorej by sa dozvedeli, že mestská časť kvôli 

výnimočnej situácii si má začať riešiť zimnú údržbu vo vlastnej réžií, resp. by sa MČ 

vyjadrila, čo si zabezpečiť vo vlastnej réžií vie. A tým, že čakali na Kosit, MČ začala 

machanizmus vybavovať až v pondelok a od utorka boli na Severe k dispozícií dva 

stroje, ktoré čistili chodníky a medziblokové priestory. Skonštatoval, že ručných 

pracovníkov má Kosit málo a táto zima bola výnimočná nielen v tom, že veľa nasnežilo, 

ale aj veľmi dlho mrzlo, čím sa lámala technika a aj lopaty aktivačných pracovníkov. 

Skonštatoval však, že všetky dopravné komunikácie pre mestskú dopravu a všetko 

v rámci MČ Severu bolo urobené zo strany Kosit, ako má byť. 

 Mal otázku, ktorá bola aj mediálne spropagovaná, týkajúca sa postavenia firmy EEI 

v tejto zimnej kalamite a teda, akými mechanizmami EEI, resp. akou kapacitou 

narábala, keďže je známe, že si objednávala niečo aj z Kositu? Či v danej dobe, keď 

Kosit svoje mechanizmy mal za seba v teréne, aké mechanizmy mala firma EEI?  

  

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ako zachytil, tak z centra mesta bol sneh 

vyvážaný preč. Opýtal sa, či v operačnom programe je vynáška snehu napísaná iba pre 

lokalitu historického centra, lebo ľudia si nárokujú, napr. aj v jeho MČ, aby firma Kosit  
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sneh takou formou odpratala, lebo sú úzke ulice. Bolo by dobré, ak by to tam bolo takto 

uvedené, že sa vynáška snehu týka iba historického centra mesta. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Mestská časť v rámci kompetencií 

a zodpovednosti má zazmluvnenú svoju firmu, ale reakcie občanov sa v ničom nelíšili 

od iných mestských častí. Určite by navrhol opatrnejšie používať slovo „kalamita“, lebo 

toto slovo znamená nešťastie alebo pohromu, a zvlášť vtedy, kedy dopredu vedeli, aké 

teploty prídu a, že príde aj sneženie. Bolo to predpovedané a uvedené aj na 

smartfónoch. Doporučuje však zlepšiť koordináciu Kositu s dopravným podnikom, 

pretože došlo k  takej situácii, že zastávky MHD už od snehu boli očistené na potrebnú 

dĺžku, avšak auto z Kositu následne odhrňovalo cestu a nahrnulo tam val snehu vo 

výške 50 až 70 cm a cestujúci nemali inú možnosť, ako vystúpiť do valu snehu. A preto 

žiada, aby sa zosynchronizovalo čistenie zastávok MHD tak, aby už k tomu 

nedochádzalo.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Dal za pravdu p. starostovi z KVP, pretože aj na mesto 

prichádzali podnety od občanov, hlavne od mamičiek a starších obyvateľov, že nemôžu 

nastupovať, resp. vystupovať zo spojov, hlavne keď na zastávke boli naraz dva spoje. 

Kosit hlavné ťahy vyčistil, ale zasypal zastávky. Tento podnet berie do budúcna ako 

výzvu, aby túto situáciu riešili a prioritne okrem očistenej cesty okolo zastávky, boli 

vyčistené aj tie.  

 V závere zhrnul, že z toho čo tu počul, môžu všetci skonštatovať, že napriek vzniknutej 

situácií, hlavné ťahy, po ktorých sa hýbe mestská hromadná doprava, sa zvládli 

a problémovo boli vnímané hlavne priestory sídliskové – chodníky, atď. A je 

presvedčený o tom, že dnešné stretnutie nie je zbytočné, ale z toho, čo zažili, sa oplatí 

o tom diskutovať a poučiť sa. Vylepšiť isté veci a dosiahnúť, aby komunikácia bola 

naozaj s každou mestskou časťou indviduálna, aby v prípade, že sa taká situácia bude 

opakovať, ju vedeli zvládnuť lepšie. Vôľa tu je, je tu aj snaha Kositu komunikáciu 

zlepšiť a podľa jeho názoru toto stretnutie význam má, aj keď sú pred letom.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Z jeho strany sú len dobré skúsenosti so spol. Kosit 

a počas obdobia, kedy veľa snežilo, komunikácia mestská bola zjazdná v piatok, tiež vo 

Vyšnom Lorinčíku. Problémy určite Kositu spôsobujú hlavne parkujúce vozidlá na 

cestách, vďaka ktorým nie je možné vykonať zimnú údržbu dokonale. Vie o tom, že 

mnoho živnostníkov odmietalo spoluprácu so spol. Kosit práve kvôli tomu, aby 

náhodou na úzkej komunikácii s radlicou nedošlo k poškodeniu vozidiel, ktoré síce tam 

nemajú čo hľadať. A opäť sú pri parkovaní, pri nezodpovednom parkovaní a pri 

obyvateľoch, ktorí si za pár eur kúpia rezidentskú parkovaciu kartu a považujú za 

samozrejmé, že parkovacie miesto mu mesto má vyčistiť. Pri rodinných domoch mesto 

a ani nikto iný dvor od snehu čistiť nebude, robia si to majitelia sami. A v jeho mestskej 

časti obyvatelia pri zimnej údržbe pomáhali, zobrali svoje lopaty a pomohli. V meste sa 

s niečím takým nestretol a nevie, ako je vôbec možné vyčistiť bezplatné parkovisko 

počas bohatej snehovej nádielky, pokiaľ sú tam zaparkované autá nepretržite 2 týždne. 

Je to ťažké a možno by pomohlo, keby sa zmenili niektoré zákony, medzi nimi aj tie, 

ktoré sa týkajú nezamestnaných, ktorí majú potvrdenia, že nemôžu robiť a druhým sú 

parkujúce vozidlá, ktorých zo dňa na deň do evidencie pribúda.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Obrátil sa na zástupcu spol. EEI s otázkou, za 

akých právnych podmienok je možné odkomunikovať s majiteľmi áut, že majú svoje 

automobily premiestniť z jedného parkoviska na iné? Týmto sa na mestskej časti 
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zapodievali a nenašli žiaden zákon, ani nariadenie, ktoré by občana prinútilo opustiť 

parkovacie miesto.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zareagoval na pripomienku p. Balčíka a uviedol, že dnešné 

rokovanie RS súvisí so 16. rokovaním RS, na ktorom bolo prijaté uznesenie č. 39, 

v ktorom žiadajú primátora o zvolanie koordinačnej pracovnej porady zainteresovaných 

subjektov vo vzťahu k priebežnému vyhodnoteniu zimnej údržby. Už teraz je potrebné 

chystať prípravu zimnej údržby na budúcu sezónu a všetky subjekty nech si to 

odkomunikujú. Prezentácia bola spracovaná aj na základe poznatkov, ktoré spol. Kosit 

už mala zo strany starostov, konkrétne aj od neho, pretože niekoľkokrát si s generálnym 

riaditeľom stav prechádzali. Zo strany starostov odzneli otázky na spol. Kosit, ako aj na 

EEI, preto požiadal predstaviteľ, aby na nich zareagovali. 

 

p. Christenko, generálny riaditeľ spol. Kosit: Uviedol, že veľmi radi privítali možnosť, že 

dostali priestor na diskusiu. Momentálne majú udalosť z januára čerstvo v pamäti a je 

rád za všetky kritické pripomienky, ktoré odzneli. Doplnenie vozového parku, tie doby 

nákupu a to všetko, sa nedá obstarať do niekoľkých dní alebo týždňov. Zo spoločnosti 

Kosit bude p. Hrabovský oslovovať jednotlivé mestské časti a vyhodnotí, čo by do 

budúcna vedeli dohodnúť. Operačný harmonogram by radi na budúcu zimnú sezónu 

začali pripravovať už teraz. 

 V závere zhrnul, že určite budúcu sezónu plánujú začať spoločnou diskusiou – 

koordinačným stretnutím s pracovníkmi, ktorí sú za jednotlivé MČ dedikovaní na túto 

aktivitu. Tzn. vykonať previerku pripravenosti aj za účasti mestských častí a o novom 

operačnom programe diskutovať, aby v prípade opakujúcej sa snehovej nádielky vedeli, 

že majú informácie podávať do mestských častí podstatne rýchlejšie a aby boli oveľa 

adresnejšie. Určite zo strany Kositu nebude možné byť naraz v jednom čase na každom 

chodníku, ale aspoň informácia, o tom, kedy sa tak stane, bude k dispozícií. Uviedol, že 

na prezentácii odzneli čísla – počty bez mechanizmov a zamestnancov, ktoré boli 

určené pre externých partnerov okrem EEI, pretože Kosit vykonáva služby aj ďalších. 

 V priebehu niekoľkých dní sa im podarilo dostať k deviatim UNC, samozrejme uznal, 

že tie nepokryli potreby všetkých častí. Mrzela ich aj reakcia zo strany niektorých 

externých partnerov, pretože tí vycítili z médií, že Kosit sa nachádza tak povedať „v 

úzkych“ a začali svoje služby ponúkať v takých sumách, ktoré štandardne normálny 

človek nezaplatí, ale zhodli sa vo firme, že ak suma sa bude pohybovať plus/mínus 30 

percent od normálu, tak si ich nájmu. Vychádzalo to tak, že pracovali a platili im od 30 

až po 40 eur za hodinu, ale v konečnom dôsledku boli radi, že ich do mesta dostali. 

K ladokom, ktoré sú tak povedať historickým riešením mesta Košice, sú dobré na 

chodníky, do centra mesta, posyp plus pluhovanie, teda základná práca v zime, ale na 

takú ťažkú situáciu asi nestačia a hlavne v prípade ladokov, kedy sneh primrzol, radlice 

sa v podstate stále lámali.  

 V operačnom programe je určite potrebné upresniť, ktorý sneh a kam sa bude odvážať 

a samozrejme treba uspresniť čo a hlavne dokedy sa má urobiť za akej situácie.  

 Vystupovanie do snehu – koordinácia s DPMK. Uviedol, že komunikácia s DPMK 

prebiehala aj vďaka námestníkovi primátora p. Petruškovi pravidelne a dodal, že v danej 

situácii nemysleli ešte na to, že je treba dotiahnuť do konca práve to vystupovanie na 

zastávky. V prvých chvíľach, kedy vyšli články o tomto fakte, ani tomu nerozumeli, 

pretože z ich strany vyčistili zastávky od snehu na vzdialenosť 12 metrov. Tento podnet 

preto vníma tak, že je potrebné na to myslieť, ale skôr ako interný pokyn vedenia 

DPMK zamestnancom. Na niektorých zastávkach sa nepodarilo hneď v prvých dňoch 
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od nasneženia vyčistiť sneh na 12 metrov, ako to bolo žiaduce, ale potom bolo všetko 

dobehnuté.  

 K externým zametačom a dôvod, prečo zametačov, ktorých je 22 na zmene, vzali do 

kmeňového stavu niekoľko mesiacov pred zimnou údržbou bol práve kvôli ich prístupu 

k práci, pretože doteraz chodili iba na sezónu a ich motivácia nebola až tak zásadná. 

Výrazne sa to otočilo po ich nástupe. Pri brigádnikoch, ktorých zobrali pre posilnenie, 

opäť to boli ľudia z ulice a tam nie je jednoduché zmenežovať ich morálku a kontinuitu 

pri práci.  

 

p. Pečeňák, zástupca spol. EEI: Odpovedal na otázku p. starostu Gaja nasledovne: v čase, 

kedy nastala v Košiciach situácia, že nasnežilo väčšie množstvo snehu, zadali 

objednávku obchodnému partnerovi spol. Kosit, presnejšie z 12. na 13. januára (zo 

štvrtka na piatok) pre centrálnu mestskú zónu – komplet a na všetky rezidentské 

lokality, t. j. 1 až 10. Následne operatívne 2-krát do dňa s p. Hrabovským riešili 

operatívne situácie, ktoré sa týkali zháňania externých mechanizmov, prípadne ručných 

zametačov mimo operačného plánu mesta. Uznáva, že v prvých dňoch, t. j. sobota 

a nedeľa, to bolo obtiažné, mali 3 mechanizmy a 8 ručných zametačov. Od pondelka sa 

počty postupne zvyšovali. V jednotlivých lokalitách sa snažili čistenie od snehu 

realizovať tak, aké boli možnosti z hľadiska zaparkovaných vozidiel, prípadne 

fungovania motorových vozidlách. V centrálnej mestskej zóne je údržba ľahšia vo 

víkendovom období, kedy je áut menej, preto sa tam sústredili na sobotu a v nedeľu, 

následne v rezidentských lokalitách sa snažili dať prioritu aj Kositu, aby sa výkony 

realizovali hlavne v ranných hodinách, t. j. medzi 7:00 a 9:00 hodinou, kedy je najviac 

parkovacích miest poloprázdnych. Zapájali sa do toho aj ručný zametači. Skonštatoval, 

že pre daný výkon vplývali rôzne aspekty, ako už aj spomínaná pracovná morálka 

ručných zametačov, resp. veľkosť mechanizmov, šírkové parametre jednotlivých 

komunikácií. Môže povedať, že z ich strany sa snažili v určitých miestach osloviť 

rezidentov, či by neboli ochotní preparkovať svoje vozidlá a musí skonštatovať, že sa 

stretli aj s nevôľou, ale aj s pozitívnym postojom, kedy občania svoje vozidlá 

preparkovali. Na otázku p. starostu Halenára, či vedia o zákone, ktorý by toto určoval 

uviedol, že o takom zákone nevedia, jedine čo vedia je skutočnosť, že v Prahe si prijali 

všeobecne záväzné nariadenie týkajúce sa prípadného čistenia, resp. vodorovného 

značenia, že v prípade takej činnosti zo strany mesta v určitom časovom horizonte, 

ktorý sa vopred na daných uliciach ohlási, vodiči a majitelia motorových vozidiel 

v danej lokalite majú povinnosť vozidlá preparkovať.  

 V závere zhrnul, že pri zabezpečovaní mechanizmov, že napriek zmluve so spol. Kosit, 

sa snažili aj po svojej línii nájsť subdodávateľov mimo tejto zmluvy, problém ale bol 

ten, že subdodávatelia boli vyťažení hlavne v malých zákazkách, ktoré riešili buď pre 

obce v okolí Košíc alebo pre iných svojich klientov. Okolo 20. januára však už mali 

mechanizmy v takom počte, kde sa hýbali na dennej báze pri dvanásťhodinovej 

zmenovke v počte 15 mechanizmov a 15 až 20 zametačov.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov 

v Košiciach odporúča mestu Košice pripraviť aktualizáciu Operačného plánu zimnej 

údržby na základe poznatkov z uplynulého zimného obdobia a na základe pripomienok 

starostov a následne ho v dostatočnom predstihu predložiť na rokovanie Rady starostov 

pred jeho účinnosťou na nové zimné obdobie.“ 

 

Hlasovanie č. 2 -   za: 16, proti: 0, zdržal sa: 0 
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p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

 Poďakoval sa zástupcom spoločnosti Kosit, EEI, náčelníkovi MP, riaditeľovi SMZ 

a všetkým hosťom za účasť na rokovaní. 

- - - 

 

Bod č. 2/1  

Zmena systému kompetencií a financovania mestských častí 

 

p. Jakubov, predseda RS: Slovo odovzdal starostovi z Kavečian. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Hlavným zdrojom príjmov mestských častí je 

podiel na daní z príjmov fyzických osôb. Na jednotlivé mestské časti je rozdeľovaný 

paušálnou sumou na obyvateľa a táto suma sa každoročne upravuje – valorizuje a na 

túto valorizáciu neexistujú jasné a stanovené pravidlá. O jej výške rozhoduje mestské 

zastupiteľstvo. Malé MČ dostávajú podiel na dani z príjmov vo výške určenej 

normatívom a zo svojich rozpočtov zabezpečujú vyšší rozsah služieb v porovnaní 

s veľkými mestskými časťami. Jedná sa o starosť komunikácií, zelene, verejného 

osvetlenie. Veľké MČ tiež dostávajú z dane z príjmov určitú pevnú sumu na obyvateľa, 

pričom spomínané služby im zabezpečuje priamo magistrát. Samozrejme sú výnimky. 

Ďalšou významnou príjmovou položkou MČ sú účelové dotácie a transfery. Malé MČ 

dostávajú po 10 tis. eur a veľké MČ po 30 tis. eur, ďalej je to transfer na šport pre malé 

MČ po 5 tis. eur a veľké MČ po 10 tis. eur a tiež transfer na psov. Skonštatoval, že 

v rámci tohto financovania, čo sa týka malých mestských častí, nie je možné dosiahnuť 

systémový rozvoj alebo prácu. Jedná sa mu hlavne o miestne komunikácie, ktoré sú 

v zlom technickom stave. Pri tomto modeli financovania si nijaká mestská časť 

z vlastných peňazí, ktoré má, či už ich dostane z mesta Košice alebo si ich nakumuluje 

vlastnými zdrojmi, prenájmami alebo inou činnosťou, nedokáže zabezpečiť 

rekonštrukciu, obnovu, zosúladenie miestnych komunikácií s požadovanou technickou 

požiadavkou a z tohto dôvodu sú miestne komunikácie natrvalo a nezmeniteľne v zlom 

technickom stave a nečaká ich žiadna oprava. 

 Uviedol aj možné návrhy riešenia, aj keď si je vedomý, že to dnes neuzavrú, ale budú 

o tom aspoň diskutovať. Mestské časti nedostávajú žiadny percentuálny podiel z dane 

nehnuteľností. Všetko prechádza do pokladne magistrátu. Má vedomosť, že 

z katastrálneho územia Kavečany sa vyzbiera suma približne 65 tis. eur. A to by sa 

mohlo zmeniť tak, že MČ by dostávali percentuálny bod z výberu tejto dane v rámci 

daného katastrálneho územia.  

Druhá možnosť by mohla byť tá, že by došlo k navýšeniu účelových transferov, ktoré 

mestské časti dostávajú, aby sa vytvorila perspektíva nakumulovania finančných 

prostriedkov hlavne na kapitálové výdavky.  

Ďalšou možnosťou by mohlo byť navýšenie regulatívu, resp. normatívu na obyvateľa, 

čo v súčasnosti predstavuje pre malé MČ 113 eur a pre veľké MČ 27 eur.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Uviedol, že súhlasí a aj pri hlasovaní podporí 

tento návrh. Má pripomienky ku štatútu, ktoré predloží magistrátu a bude o nich hovoriť 

aj na zasadnutí mestského zastupiteľstva, ale tie najzávažnejšie, ktoré sú aj do 

miestnych poslancov, sú tie, že im chýba zadefinovanie vzťahov mestskej polície 

k mestským častiam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že otvorili diskusiu financovania mestských častiach. 

Neotvorili štatút. 
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p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: So štatútom to súvisí. S prenosom kompetencií 

by malo mesto Košice vyčleniť aj finančné prostriedky na ich výkon, či v oblasti 

údržby, zelene, verejného poriadku, čistoty a údržby. 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: To, čo bolo zo strany p. starostu Balčíka 

prednesené považuje za veľmi dôležitú vec, pretože dlhé roky sa tomu nikto nevenoval 

a podľa jeho názoru súvisí to aj so štatútom. Spomínal, že jeho úradníci pracujú na 

prehľade – tabuľke, v ktorej budú údaje súvisiace s kompetenciami, ktoré MČ KVP 

plynú zo štatútu, z roly samosprávy a nakoľko ich majú finančne pokryté. Spomínaná 

analýza nehovorí o tom, či sú finančne pokryté z mesta alebo vlastnými prostriedkami, 

aké sú náklady spojené s tým, že kompetencie sú pokrývané v mestskej časti a pod. To 

bude druhá časť analýzy. Ako príklad uviedol, že napr. na pozber lístia zo zelene je 

potrebných cca 50 tis. eur, no v rozpočte je cca 20 tis. Všetko ostatné riešia 

z maximálnym vypätím síl z aktivačnými pracovníkmi. A ak by mali postupovať podľa 

zákona, že je potrebné každé dva týždne poliať detské ihriská, v ich MČ je 18, potrebujú 

3-krát viac peňazí, ako je položka rozpočtovaná. Ako povedal, analýza bude členom 

Rady starostov predložená, aby si vytvorili obraz, ktoré kompetencie, akými ľuďmi 

a s akými peniazmi pokrývajú.  

 O tom, čo hovoril p. Balčík, o rôznych konštantách pre veľké MČ a malé, tak je pravda, 

že ide o dlhé roky pálčivý problém a mali by o ňom veľmi vážne hovoriť aj v súvislosti 

so štatútom a preto víta túto iniciatívu. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Uviedol, že aj keď je starostom prvé 

volebné obdobie, môže povedať, že pri podmienok financovania mestských častí, ako sú 

momentálne nastavené, nemá ďalej ani zmysel existovať. Potom je ozaj lepšie sa 

orientovať smerom tým, či chcú mať silné mesto, alebo či chcú mať silné mestské časti, 

ktoré budú poskytovať služby ľuďom, ktoré vyplývajú zo zákona a v konečnom 

dôsledku doplnením zákona je aj štatút. Podľa jeho názoru majú jedinečnú možnosť 

pripraviť sa a rokovať o tom, pretože v septembri, v októbri mesto bude pripravovať 

nový rozpočet mesta na rok 2018. Apeluje na kolegov, že jedinou kompetenciou Rady 

starostov zo súčasného štatútu je odobriť rozpočet mesta Košice. Prakticky mestské 

časti a magistrát tvoria jedno mesto, nie sú súpermi v tom, že kto chce lepšie slúžiť 

ľuďom, ale mali by sa navzájom dopĺňať a keďže predseda Rady starostov p. Jakubov, 

ktorý bol v minulom volebnom období námestníkom primátora a v súčasnosti je 

starostom MČ Západ, spoznal prakticky prácu starostovskú, teda stoji na druhej strane 

barikády, preto by bolo fér, aby sa starostov zastal a loboval za to, že súčasný model 

financovania nie je z pohľadu starostov dobrý. K návrhu nového štatútu, ktorý bol 

mestským častiam na pripomienkovanie zaslaný uviedol, že toto, čo je v ňom 

obsiahnuté, považuje za likvidačné pre mestské časti, pretože už teraz nie sú schopní 

vykonávať tie veci, ktoré z neho vyplývajú, a to nehovorí o ďalších oblastiach, ktoré 

boli prijaté v sociálnej, civilnej obrane, environmentálnom prostredí.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Uviedol historicky pohľad financovania samosprávy. 

V prvom rade, neide o žiadnu bulharskú konštantu. Prvé roky dvojstupňovej 

samosprávy v Košiciach mali špecifiká, že každá mestská časť bola adresátom 

podielových daní a výbercom dane z nehnuteľností. V súvislosti so železiarňami, resp. 

so Šacou sa prakticky vyprofilovala skutočnosť, keď sa v rámci Košíc zmenil daňový 

systém a bolo to riešené cez zákon v roku 2005. Vychádzalo sa z podstaty, že ktorá 

mestská časť mala ako dokopy podielové dane a dane z nehnuteľností, tak zhruba takým 

prepočtom na počet obyvateľov, sa balík rozdelil na mestské časti v jednej položke 
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s tým, že všetky dane prešli na mesto Košice. V danej výške príslušných mestských 

častí, ktoré boli predtým obcami, sa tento balík snažilo dosiahnuť. Samozrejme, že 

došlo tam vtedy k nejakým nezhodám, pretože starostovia boli vtedy členmi mestskej 

rady a došlo k dohode, Šaca pochopiteľne nesúhlasila, ale nakoniec bola prakticky 

donútená súhlasiť a malé mestské časti dostali radovo väčší podiel, ako vychádzalo 

z pôvodných daňových systémov a ukrátené v tom čase boli MČ Krásna a Barca, 

samozrejme aj Šaca. Tiež Luník IX bol krátený, pretože tam boli špecifické podmienky, 

ale to bolo až expost riešené. Vychádzalo sa z balíka, takto sa to rozdeľovalo s tým, že 

niektoré veci riešil štatút z hľadiska možnosti prefinancovania niektorých činností. Toto 

beží s tým, že na štatúte sa bojovalo ďalej, pracovalo sa aj na financovaní a v roku 2007 

sa dosiahla jedna vec, že mestské časti dostali z balíku od mesta na investície peniaze, 

a to malé MČ 1,5 mil. korún slovenských a veľké MČ 3 mil. SK. Fungovalo to tri roky 

a predstavovalo to spôsob ako motivácia aj pre malé MČ, aby si mohli riešiť svoje 

chodníky, cesty. Každý rok sa dalo niečo urobiť. V roku 2010 na konci roka aj tým, že 

bola kríza sa rozpočty MČ znížili a napr. rozpočet Barce zišiel dole o 2 mil. korún. 

V tejto báze sa pokračuje ďalej a z toho prepočítavajú konštanty. Taký je stav, teda nie 

sú to žiadne bulharské konštanty, majú svoj racionálny vývoj, ktorý sa dosiahol 

konsenzom starostov a mestom.   

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Ak by filozofia - myšlienka, o ktorej hovoril p. 

Krištof, bola nosnou ideou fungovania samosprávy, v tom prípade na KVP od roku 

2007 by mali mať za posledných 10 rokov príjem 300 tis. eur. Ako vychádzajúca je 

suma 30 tis. eur, ktorú dostávajú aj teraz. Čiže 300 tis. by mali mať na všetko, čo sa 

týka investičnej výstavby, opravy chodníkov, miestnych komunikácií. V roku 2015, 

kedy inicioval stretnutie s riaditeľom magistrátu, aby sa dohodli na dlhodobom pláne 

opravy chodníkov na KVP, čo odhadom predstavuje 0,5 mil. až 1 mil. eur, riaditeľ 

MMK celkom jasne povedal, že táto vec je v zodpovednosti mestskej časti a tým mali 

kumulovať všetky prostriedky na to, aby boli základné veci urobené. S tým nemá 

žiadny problém, ale potom musia povedať, akým spôsobom dostanú ďalšie finančné 

prostriedky. Osobne si myslí, že ideálnym by bolo, ak by sa zaviedla obecná daň na 

hlavu obyvateľa mesta. Nie je až tak podstatná suma, či by to bolo jedno euro na rok, 

ale podstatné je to, že by to malo viacero benefitov a prispelo by to k tomu, aby sa 

mesto posunulo dopredu.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Uviedol, že nejde mu, aby vyvrátil názory p. Halenára, ale bol by 

rád, ak by pochopili, že principiálne starostom uchádza niekoľko skutočností, ktoré 

financovanie samosprávy, ako takej, nastavujú. Prvou zásadnou vecou bol kross default 

mesta v rokoch 1999 – 2000 kvôli rekonštrukciám na Hlavnej ulici a posledná splátka je 

v mesiaci júl tohto roku. Tiež mestu nepomohlo ani vyhraté súdne spory v sume 4 mil. 

eur. Druhou vecou bolo, že prišla celosvetová kríza v roku 2008 a napriek tomu mesto 

do roku 2010 išlo, ako keby sa nič nedialo. Nástup súčasného p. primátora a vedenia 

mesta bol ten, že prišli ku prázdnym pokladniam, rezervnému fondu, vysokej úverovej 

zaťaženosti, čo bolo zase potrebné sanovať. Treťou vecou je, že mesto je historicky 

zadlžené, tak ako je historická zadlženosť školstva, nemocníc, sociálnych zariadení. 

Samospráva ako taká je podfinancovaná z úrovne štátu a tak, ako je málo peňazí na 

mestských častiach, je málo peňazí aj na meste. Z jeho pohľadu mu tiež nerobí radosť, 

keď pri tvorbe rozpočtu mesta, ktorý musí byť vyrovnaný zo zákona, musí mesto škrtiť 

všetky oblasti, aby sa dosiahla nula, ale pritom je mesto v mínuse 25 mil. eur. Uviedol, 

že snahou mesta nie je škrtiť mestské časti umelo, ale snahou je zabezpečiť reálny chod 

mesta a mestských častí za tých podmienok, aké sú. A v prípade, že by mal 50 mil. eur k 
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dispozícií, hneď by mesto išlo riešiť „divné“ súdne spory, zažalo by vykupovať 

pozemky pod chodníkmi, parkoviskami, cestami, zažalo by zlepšovať infraštruktúru 

škôl, športových pracovísk, začalo by obnovovať historické budovy, atď., teda všetko 

to, čo funguje. Napriek tomu, že starosta z MČ Staré Mesto už odišiel z rokovania RS 

uviedol, že táto mestská časť má najmenší nárok v rámci tejto zostavy podskakovať, 

pretože peniaze, ktoré do centrálnej mestskej zóny z mesta tam idú, tak pri spočítavaní 

položiek by ostatní starostovia iba závideli. To povedal preto, lebo nemá rád, ak sa 

informácie neberú komplexne.  

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Bolo to p. riaditeľom veľmi dobre 

povedané. Spôsob financovania samosprávy je to, čo je potrebné vyriešiť. Nie mesta 

alebo mestských častí a nakoľko privátny kapitál – firmy, ktoré sú obecné, by mohli byť 

a za akých podmienok privátne.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa riaditeľovi magistrátu za účasť na rokovaní, ktorý 

kvôli ďalším pracovným povinnostiam musel z rokovania odísť.  

 Uviedol, že za posledné dve volebné obdobie môže zo svojho pohľadu sa pozerať 

z jednej ako súčasný starosta MČ a aj z druhej strany, z čias, keď bol námestníkom 

primátora. Pamätá si na obdobie, aj keď v tom čase nebol pracovníkom magistrátu, kedy 

mesto vďaka rekonštrukcii Hlavnej ulici bolo v tažkom finančnom stave, že vtedajšia 

vedúca finančného oddelenia zháňala od bánk krátkodobé úvery (6 až 10 dňové), aby 

vedela zabezpečiť mzdy zamestnanom MMK. Zrealizovali sa činnosti, ako napr. 

vypovedanie zmluvy so Strellingstavom a z pôvodného záväzku 2 mil. korún 

slovenských to vyrástlo na 12 mil. eur a v tomto spore mesto prehralo 23 súdnych 

sporov z 23. Možno mesto mohlo pokračovať v súdnych sporoch ďalej a v konečnom 

dôsledku by už išlo nie o 12 mil. eur, ale 13, 14, 15. Veľmi dobre si spomína na 

obdobie, kedy mestu hrozila nútená správa kvôli Hlavnej ul. a mesto bolo v zlom 

ratingu. Zrejme dôsledkom toho všetkého sa aj kompetencie prehodnotili.  

Uviedol, že za minulé volebné obdobie vďaka dobre nastaveným eurofondom sa 

podarilo do mesta investovať zhruba 120 mil. eur do dopravného podniku a obnovil sa 

pomerne vysokej percentuálnej miere autobusový park a získali sa peniaze na 

električky. Zrekonštruovali a zmodernizovali sa časti električkových tratí. Momentálne 

je nastavená ďalšia čiastka vo výške zhruba 160 mil. eur pre ďalšie električky a ich 

trate, napr. MET 1 a 2 a nové DEPO. Mestská hromadná doprava všade vo svete 

funguje tak, že predstavuje jednu zo základných povinností mesta a financie - zdroje sa 

musia nájsť.  

Uviedol, že pokiaľ sa budú hľadať finančné prostriedky na prerozdelenie, jeho názor je 

taký, že treba urobiť analýzu, opakovane si spoločne sadnúť k rokovaciemu stolu 

a možno pripraviť od nového volebného obdobia niečo, samozrejme každý starosta za 

seba a tak ako sa aj navrhlo, aby sa ešte stretli aj na neoficiálnom stretnutí, na ktorom 

ale potrebujú mať na stole ekonomické údaje, čo by sa dalo ináč robiť - zmeniť.  

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Dovysvetlil ešte, prečo bolo tomu tak a prečo sa to 

stalo, že mesto sa zadlžilo. Fakticky 90-roky, rádovo v rokoch 1994, 1995 a 1996 len 

emisný úrok národnej banky bol 8,5 percent. Bežné krátkodobé úvery na úrovni 23 – 25 

percent. Stredne dlhodobé úroky 18 percent. A keď sa vydávali cenné papiere, úrok bol 

bežne 16 percent. A ak zoberú vtedajší stav, Staré Mesto sa robilo na úkor úverovej 

zaťaženosti, preto aj hrozil kross default. Podotkol, že v tom čase bolo umením dostať 

od bánk financie. Museli sa združiť 4 banky, zasadlo konzorcium, ktoré mestu pomohli 
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a bolo to za primátora p. Trebuľu. A úroky, ktoré boli prijaté stále platia, suma narastá, 

mesto túto zaťaženosť ťahá so sebou a teraz sa musí z toho dostať von.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Áno, mesto to dodnes spláca a úverové zaťaženie bolo preto také, 

lebo vďaka vtedajšiemu nie najšťastnejšiemu hospodáreniu mesta, si muselo požičiavať 

na mzdy zamestnancov za obrovského úverového zaťaženia. Toto robí len zlý hospodár. 

A ďalšie obdobie, to bolo obdobie ďalšieho p. primátora, p. Trebuľu, bolo obdobím 

sanovania mesta.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Je presvedčený o tom, že táto situácia nebola 

vyvolaná súčasným vedením mesta, ako už spomínané veci z minulosti – historická 

zadlženosť. Je to objektívne, existuje to a nikto o tom nepochybuje. Jeho snahou a myslí 

si, že ani ostatných starostov, nie je zbrojiť proti rozpočtu. Podľa jeho názoru je možné 

nastaviť systém financovania mesta, aby v priebehu niekoľkých rokov sa chodníky, 

miestne komunikácie, dali do požadovaného a zodpovedajúceho technického stavu. 

Určite to nie je možné urobiť z roka na rok, ani za 4 roky, ale systém nastavený byť 

môže, aby to za 10 – 15 rokov mohlo byť v poriadku. Určite nikto nepochybuje o tom, 

že električkové trate, ktoré boli staré, bolo potrebné opraviť – vymeniť, lebo ohrozovali 

životy a zdravie cestujúcej verejnosti a bolo nevyhnutné do nich investovať. Je to dobrá 

kľúčová vec v rámci dopravy. Mesto prostriedky našlo a aj ich nájde ak ad hoc niečo 

v meste „vybúchne“, pretože ich vie nájsť a odniekiaľ zobrať. Na druhej strane, ak napr. 

v Kavečanoch podmyje úzku 3,5 metrovú prístupovú cestu, ktorá ako jediná vedie k 50 

domom, nebude ju mať MČ za čo opraviť, čo sa bude diať? 

 

p. Jakubov, predseda RS: Bude sa to určite považovať za mimoriadnu situáciu, kedy do toho 

vstúpi mesto. V minulosti sa to udialo, ako v prípade prepadnutej strechy kostola v Šaci 

alebo mosta Hlinkova. Tie zdroje, ktoré sa nájdu, tak tie sa volajú úverové zdroje. 

 Podľa jeho názoru je potrebné na stôl postaviť aj ekonomiku – čísla.  

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Uviedol, že s mestom bojovať nechce, skôr  hľadá 

veci prospešné, ktoré majú význam a zmysel a podľa jeho názoru má význam aj zmysel 

nastaviť zmenu financovania, aby aj mesto bolo spokojné a kompromis určite nájdu, ak 

ho budú hľadať. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Návrh, ktorý bol predložený považuje za 

legitímny a hociktorý z nich, by ho predložiť mohol, pretože ťažkosti a starosti, ktoré 

v MČ majú sú v niektorých situáciách katastrofické. Navrhol, aby sa najbližšie k tejto 

téme stretli už pripravení, aby z toho, čo dnes všetko odznelo, by bolo vhodné povedať, 

v akom stave MČ sú, čo riešiť vedia a čo je potrebné. Určite je potrebné hovoriť aj 

o hrozbách, ako napr. že prebieha mediačné konanie medzi rímskokatolíckou cirkvou 

a mestom Košice, čo predstavuje 1,5 mil. eur, že z rozpočtu mesta odídu a potom nevie, 

či budú peniaze na investície, na psov, na šport, atď. Uviedol, že toto konanie v blízkej 

dobe speje k záveru a následne to mestský poslanci dostanú na stôl. 

 

p. Jakubov, predseda RS: To nie je jediné, je tu problematika súvisiaca s Borovicovým hájom, 

vlastníctvo pozemkov pod Južnou triedou, Jantárovou, kde súkromné spoločnosti 

začínajú predmetné pozemky skupovať od vlastníkov a následne prídu súdne konania, 

ktoré mesto bude prehrávať a mesto pozemky bude musieť vyplatiť. 
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p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Ak sa ukončí spomínaný spor medzi 

rímskokatolíckou cirkvou a mestom Košice a sa to podarí, tak vznikne precedens. 

 

p. Petruško, námestník primátora: Uviedol, že vie pochopiť starostov, ich požiadavky, pretože 

sú k ľuďom – obyvateľom mesta najbližšie a tí sa na starostov so svojimi starosťami 

obracajú, resp. im nadávajú a hľadajú vinu. Musí však povedať, že pokiaľ samotné 

mesto bude v zlom stave, ktorý môže vzniknúť už zo spomínaných nástrah, ktorých je 

veľmi veľa, pocítia to aj mestské časti. Je potrebné si spoločne zasadnúť a nájsť 

kompromis v niektorých čiastkových veciach a zároveň myslieť a mať pohľad aj z titulu 

perspektívy, že mesto Košice napredovať musí, tzn., že rekonštrukcie električkových 

tratí by pokračovať mali, pretože mesto získalo finančné prostriedky 250 mil. eur do 

roku 2018. Taktiež môžu vidieť, ako pomohlo infraštruktúre, že mesto získalo titul 

Európske hlavné mesto kultúry a tento rozvoj mesta pomáha všetkým, aj mestským 

častiam. Tým chce povedať, že ide o komplexnosť vecí, ktorú je potrebné dať na stôl, 

lebo nie je snahou sťažovať starostom život, mesto ich chápe, ale na druhej strane aj 

starostovia by mohli pochopiť ich. Predpokladá, že spoločné rokovanie určite nebude 

trvať deň alebo týždeň, ale dospejú ku kompromisu, ktorý bude predstavovať 

spokojnosť aj zo strany starostov.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Uviedla, že dnešný deň patrí učiteľom a keďže mesto 

Košice je najväčším zriaďovateľom škôl a škôlok na Slovensku, niektorí z tu 

prítomných starostov si možno pamätá, že v januári 2011, t. j. mesiac po nástupe 

vedenia mesta a súčasného primátora, bolo zvolané mimoriadne zastupiteľstvo, na 

ktorom sa schválil kontokorentný úver na mzdy zamestnancov škôl a škôlok, pretože 

bol úplne vyčerpaný celý rozpočet aj rezervný fond mesta. S tým, čo bolo dnes 

povedané súhlasí, neodznela tu myšlienka, proti ktorej by mala námietku, ale je 

potrebné si uvedomiť všetky kompetencie mesta, všetko, čo v rozpočte musí byť 

zachované, t. j. aj udržateľnosť všetkých projektov EHMK, že mali by držať spolu, 

keďže mesto je nositeľom samosprávy spolu s mestskými časťami. Dodala, že do 

školských zariadení sa snažia investovať z havarijných prostriedkov ministerstva 

školstva finančné prostriedky a tí, ktorí z oblasti školstva majú informácie vedia, aká je 

situácia a v akom stave ich zdedili.   

 

p. Jakubov, predseda RS: Poďakoval sa p. Lenártovej a p. Petruškovi, námestníkom primátora 

za ich účasť na rokovaní, ktorí kvôli ďalším pracovným povinnostiam z rokovania 

odišli. 

 Dodal, že od roku 1990 na území mesta Košice a nielen tu, sa v rámci výstavby nových 

školských a predškolských zariadení v podstate neinvestovalo nič. Má na mysli tie, 

ktoré sú v správe mesta, ako prenesený výkon štátnej správy, výstavba športových 

zariadení okrem malých vecí, do ktorých mesto investuje, čiže hovorí o centrálnych 

väčších športových zariadeniach. Je to 27 rokov, za ktorých zanikli 4 futbalové 

štadióny. Je tu ale snaha jeden z nich obnoviť. O štadióne, ktorý je v rukách súkromníka 

ani nehovorí, lebo je v dezolátnom stave. Zo súkromných zdrojov a čiastočne aj z 

mestských sa podarila výstavba Steel arény. Žiadna základná ani materská škola za to 

obdobie nepribudla v mestských častiach. Žijú z toho, čo z dedili a ani to nedokážu 

opravovať a udržiavať, lebo budovy sú v zlom stave. Tým chcel vyjadriť, že skutočnosť 

je taká, že financovanie samosprávy je v tomto štáte poddimenzované a pokiaľ sa to 

v tomto nezmení, nedosiahnu zlepšenie zdrojov. Súhlasí s názorom, že je potrebné 

starostom v tomto smere komunikovať s vedením mesta, hľadať kde ubrať a kde pridať 

v rozpočte, ale čísla je potrebné predložiť, aby sa vedeli vžiť do rozpočtu mesta aj do 
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rozpočtov jednotlivých mestských častí a hľadať tam, lebo s každou kompetenciou príde 

balík peňazí. To, či môže byť balík dostatočný na činnosť kompetencie, je otázne. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Už to viackrát hovoril na rokovaniach Rady starostov, 

keďže je už starostom druhé volebné obdobie, že za súčasných podmienok financovania 

a kompetencií to zmysel nemá. Podľa jeho názoru vykonáva funkciu poštára a poštovné 

mestskú časť za rok stojí približne 10 tis. eur a pritom majú svojho doručovateľa.  

 Obrátil sa na riaditeľa magistrátu, ako by bolo možné urobiť to, aby vznikla povinnosť 

všetkých mestských podnikov informovať, aby jednotliví štatutári mestských častí mali 

a  boli informovaní včas o prekopávkach, výruboch stromov, osadzovaní dopravných 

značiek, atď. Predsa štatutár by mal byť o tých všetkých veciach informovaný, čo sa 

nedeje. Ďalej je problémová náprava prekopávok, aké sú to stavy aj niekoľko mesiacov 

po rozkopávke, ako je to nekvalitne urobené alebo následne neopravené. Bol by rád, 

keby sa zamysleli, akou formou by bolo vhodné, či už normou alebo dohodou, aby sa 

docielila povinnosť informovanosti všetkých mestských podnikov, aby hlásili starostom 

už spomínané činnosti včas. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Odporučil, aby v tomto smere, lebo to je otázka komunikácie 

starostov a magistrátu, požiadali o súčinnosť, lebo pokiaľ vie, všetky zmeny dopravného 

značenia musia prejsť dopravným dispečingom, že v prípade riešenia nového 

dopravného značenia v mestských častiach, boli zástupcovia MČ, ktorých sa dopravné 

zmeny budú priamo dotýkať, prizvaní na stretnutie alebo, aby boli v predstihu o nových 

skutočnostiach informovaní. Súhlasil, že ani on nemá vždy informácie o všetkých 

prekopávkach týkajúce sa mestskej časti Západ, čo spôsobuje problémy. Okrem iného 

sa snaží nájsť najúčinnejšie riešenie napr. na Východoslovenskú vodárenskú 

spoločnosť, ktorá bežne rieši poruchy, prekope komunikácie alebo zeleň, ale nevráti ich 

do pôvodného stavu a MČ to musí za nich dať doporiadku. A platí to aj o plynárniach, 

atď. 

  

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Jeho skúsenosť s dopravným dispečingom, ktorý 

začína vo štvrtok o 8:00 hod. na magistráte je taká, že sa tam nedá objednať a ako 

starosta musel čakať na vybavenie cca hodinu, lebo sa najprv riešili taxikári, imobilní. 

Keďže je starostom malej MČ, nemá toľko zamestnancov, aby tieto veci prišli riešiť, ale 

ich rieši on osobne. Nepovažuje preto za správne, aby starosta MČ takto musel čakať na 

vybavenie.  

 Prekopávky vníma podobne ako kolegovia, nie sú to správne nastavené veci a tiež nie je 

podľa jeho názoru správne, že všetky prekopávky v meste rieši na magistráte jedna 

osoba, lebo nie je možné, aby ich aj fyzicky skontrolovala, teda stav prekopávok, na 

ktoré vydá povolenie. Mestská časť nemá oprávnenie vydávať povolenia na 

prekopávky, iba mesto Košice, ako cestný správny orgán. Ale ak samotná prekopávka 

nebola daná do pôvodného stavu správne a kvalitne, dôjde k zhoršeniu jej stavu - sadne, 

tak zodpovedný je napriek tomu stále starosta. Navrhol, aby na najbližšie stretnutie RS 

mohli prizvať zástupcu z mesta, ktorý tieto rozhodnutia vydáva, aby sa dozvedeli, ako 

so stavebníkmi komunikuje, ako ich chodí kontrolovať. Možno by bolo vhodnejšie, aby 

sa táto kompetencia prinavrátila mestských častiam. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Navrhol, aby ho starostovia formou unesenia poverili úlohou, aby 

odkomunikoval s vedením mesta možnosť účasti starostov na dopravných dispečingov 

v prípade, že sa tam bude riešiť zmena dopravného značenia, ktorá sa mestskej časti 

bude priamo dotýkať a tiež, aby preveril stav vydávania povolení na prekopávky a ich 
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kontrolu, či boli dané do pôvodného stavu. Poznamenal, že z jeho pohľadu je oveľa 

podstatnejšie nie to , že kto prekopávky povoľuje, ale to, aby prekopávka bola daná do 

pôvodného stavu a ak pred prekopaním tam bola zeleň, nech po jej ukončení tá zeleň 

tam je a nie kamene, alebo ak tam bol asfalt, nech ten asfalt tam daný je a nie štrk.   

 Dal hlasovať o návrhu uznesenia: „Rada starostov v Košiciach žiada predsedu Rady 

starostov a) odkomunikovať s vedením mesta Košice prizývanie zástupcov mestských 

častí na rokovania dopravného dispečingu v prípade úpravy dopravného značenia 

v daných MČ, b) preveriť formu vydávania povolení týkajúcich sa prekopávok 

komunikácií a ich spätnú kontrolu, či sú dané do pôvodného stavu.  Termín: najbližšie 

rokovanie RS. Zodpovedný: v texte.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 13, proti: 0, zdržali sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené.  

 Pokračovali v diskusii ďalej. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Keďže načrtol problém riešenia financovania 

jednotlivých mestských častiach, opýtal sa, ako ďalej budú pokračovať, aby ho 

dokončili.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Uviedol, že formu musia spoločne nájsť.  

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Už to spomínal, že v minulosti si vypracoval analýzu - 

prepočet, ktorá hovorila o položkách, čo by mestskú časť stálo, keby fungovala 

samostatne. Zahŕňala aj škôlky, školy. Podklady čerpal z mestského rozpočtu. Čisto 

ekonomicky sa vypočítať to dá, koľko by MČ na svoju činnosť potrebovala – 

fungovanie, ale zároveň použiteľnosť vyčísleného údaju má zmysel iba informatívny, 

pretože v minulom volebnom období prišlo od vedenia mesta to, že v žiadnom prípade 

sa kompetencie otvárať nemôžu, lebo mesto má súdne spory, atď., že ako by sa na 

týchto veciach podieľala mestská časť. Ide o zamotaný kruh.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že mali by sa dohodnúť, ktorý zo starostov vie 

pripraviť, resp. či každý starosta si vie pripraviť reálnu potrebu mestskej časti, aby sa 

dostali ku konkrétnym číslam a mohli sa o tom baviť v rámci kompetencií, čo si 

následne vedia porovnať na ďalšom stretnutí. Zhodnotiť to môže len tak, že ide 

o dlhodobý proces. Čoskoro sa už bude opäť pripravovať rozpočet mesta na budúci rok, 

aký bude badžet, čo sú povinné veci, ako je prenesený výkon štátnej správy, teda napr. 

školstvo, atď. Následne zistia, koľko je voľných zdrojov na činnosti ako je údržba 

zelene, atď. a neformálne sa môžu v tejto veci stretnúť za jedným okrúhlym stolom 

a začať to odvíjať. 

Predniesol návrh na uznesenie: „Rada starostov v Košiciach žiada predsedu Rady 

starostov zvolať stretnutie Rady starostov v mesiaci máj, na ktorom zo strany 

jednotlivých mestských častí budú podané základné informácie o potrebe financovania 

mestských častí.“  

 

Hlasovanie č. 4 - za: 13, proti: 0, zdržali sa: 0 

  Pokračovali v diskusii ku téme Štatút mesta Košice, ako bod Rôzne. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Opýtal sa, či Rada starostov sa ku 

novému štatútu bude vyjadrovať. Uviedol, že všetci starostovia dostali z magistrátu 
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02.03. email, v ktorom bola daná podmienka, že do 20.03. je potrebné sa k návrhu 

štatútu, ktorý bol prílohou emailu, vyjadriť. Nevie, či ostatní starostovia štatút videli, ale 

za seba môže povedať, že ak toto bude schválené... 

 

p. Jakubov, predseda RS: Aj zo strany MČ Západ boli odoslané na magistrát pripomienky ku 

štatútu a vie aj o ďalších MČ, ktoré pripomienky mali a ich aj zaslali na MMK  

p. Takáčovi. Uviedol, že pravdepodobne sa chystá stretnutie zo strany MMK a bude rád, 

že v prípade zapracovania, resp. nezapracovania vznesených pripomienok zo strany 

starostov, sa uskutočnilo stretnutie ku štatútu na úrovni Rady starostov.  

 

(pozn.: diskusia mimo záznam) 

 

p. Halenár, starosta MČ Košice – Sídl. KVP: Dodal, že starostovia dostali určitý text – znenie 

štatútu, preto pýtal od organizačného referátu, aby elektronicky zaslali štatút v ktorom 

zelenou farbou bude označené čo pribudlo a červenou čo bolo vyhodené. Tak ani 

odpoveď mu nedošla. A naviac sa v štatúte udiali ďalšie zmeny, ktoré neboli 

v doplnkoch a tie sa nijako nevyznačili a musia si ich študovať. Informoval, že za jeho 

MČ názor sformovali ku návrhu štatútu, ale majú ešte ďalšie a to zn., že s mestom 

komunikovať ešte budú a podľa jeho názoru bol nefér postup zo strany mesta takto 

komunikovať s MČ a vyžadovať štúdium celého štatútu, preto čo bolo zmenené oproti 

pôvodnému. 

 K parkovaniu. Oznámil, že vo februári sa uskutočnilo stretnutie ku bezpečnostnej 

situácii v našom meste, ktorého sa zúčastnili viacerí starostovia. V závere debaty bolo 

vyjadrené, že chcú debatovať na tému parkovanie hasiči, policajný zbor a mesto Košice. 

Predložil preto svoj záujem týchto zložiek ochraňovať zdravie a majetok občanov, 

pretože často problém parkovania veľmi úzko súvisí s ochranou zdravia a majetku 

občanov. Mesto Košice to zakopalo pod koberec, že také niečo nebude a zaznelo to úst 

asistenta primátora p. Jenčuša. Chce vyjadriť a vysloviť svoj názor, resp. nech ho niekto 

o opaku presvedčí, lebo mesto je zodpovedné za stav parkovania, pretože dlhé roky 

zatváralo oči pred nezákonnosťou a neriešením problému parkovania, taktiež musí byť 

zrejme nejaké dlhšie obdobie k tomu, aby sa podľa nejakého plánu – dohody to, čo sa 

nazhromaždilo, dalo do požadovaného stavu. V tomto meste parkuje v rozpore 

s cestným zákonom niekoľko tisíc áut každú noc a keďže padlo to, že tie zložky, ktoré 

sa majú starať o zdravie a ochranu občanova a ich majetku, nebudú momentálne 

participovať na pláne parkovania, tak jediným východiskom je, aby mesto prijatú 

Koncepciu parkovania pre celé mesto začalo aplikovať na celé mesto, pretože výhodou 

zavedenia systému rezidenčného parkovania je, že je tam konkrétny dátum, kedy sa to 

zaviedlo a nastáva právny stav plne komfortný so zákonmi v tejto krajine. Je to 

obrovská výhoda a toto by chcel, aby mesto namiesto voľného vzťahu mestských častí 

jednotlivých k prijatej koncepcie pre celé mesto začalo tieto dve vážne veci vnímať 

a aby to začalo aj s občanmi komunikovať. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Od námestníka primátora p. Petruška dostal informáciu, ktorú má na 

Rade starostov tlmočiť, že odporúča, aby stretnutie so štátnymi aj mestskými orgánmi, 

ktoré verbálne bolo dohodnuté na úrovni už spomínanej porady zo strany okresného 

riaditeľstva polície sa uskutočnilo na Rade starostov. Toto si dohodnú, že kedy a na 

ktorej RS to bude. Mesto to „nezakopalo“ – stretnutie bude.  

Ukončil rozpravu. Zhrnul, že tak, ako sa dohodli, k otázke ohľadne kompetencií sa 

stretnú na samostatnom rokovaní. Stretnutie so zástupcami polície by tiež nechcel 
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stretnutie odkladať. Ku štatútu, keďže zo strany starostov je veľa pripomienok, bude 

hovoriť s primátorom, aby ich mohli minimálne odkomunikovať. 

- - - 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



17 
 

Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov v Košiciach Ján Jakubov ukončil 17. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach.  

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 28.04.2017 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Mgr. Jozef Andrejčák .................................................................. podpísal dňa: 09.05.2017 

 

 

Ing. Jozef Karabin ....................................................................... podpísal dňa: 09.05.2017 
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